

ជាយក្រសួងការបរទេសគឺជាដំណោះស្រាយប្រឆាំងនឹងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធប្រយោជន៍ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីបង្កើនការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចជាតិ។

ក្រសួងក៏បានប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធប្រយោជន៍ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីបង្កើនការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចជាតិ។ ក្រសួងក៏បានប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធប្រយោជន៍ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីបង្កើនការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចជាតិ។



ព្រឹត្តិប្រទ័ពទី១៧

ចុះទឹកក្រពើឡើងលើខ្នា

នៅឆ្នាំ១៩៨៨ ព្រះមេគណនេត្រព្រះត្រពាំងព្រះគ្រូមហា ថាច់ សារី គង់នៅវត្តព្រៃក្រវាត់ ស្រុកត្បូងឃ្មុំ ខេត្តព្រះសីហនុ កម្ពុជាក្រោម ព្រះអង្គបានចូលរួមធ្វើការស្តារជាមួយបក្សកុម្មុយនិស្តវៀតណាមក្នុងសម័យសង្គ្រាមរហូតដល់វៀតណាមខ្ពស់បានជ័យជំនះនៅថ្ងៃទី៣០ ខែមេសា ឆ្នាំ១៩៧៨ ហើយព្រះអង្គបានចាកទៅទីក្រុងសៀមរាបសំរឹត្តិទី១ ព្រះអង្គទិចទ្រង់ប្រើប្រាស់ជាមួយព្រះសង្ឃស្រីស្រី ដើម្បីពង្រីកនិងពង្រឹងអក្សរសាស្ត្រខ្មែរនៅដែនដីកម្ពុជាក្រោមសំរាប់ប្រជាពលរដ្ឋនិងព្រះសង្ឃខ្មែរដែលរស់នៅលើទឹកដីបួនការបស់ខ្លួន។ ការសាបព្រួសរបស់ព្រះអង្គបានឆ្លាយទៅជាថ្ងៃព្រឹក្សាស្រស់ស្រាយ ប៉ុន្តែថ្ងៃទេវតាបក្សនិងរដ្ឋវៀតណាមមិនថែមទាំងផ្តល់កិត្តិយសឬបំណុលសេរីឱ្យព្រះអង្គទេថែមទាំងបង្កើតករណីមួយឱ្យព្រះសង្ឃចាស់KCSO ដោយចោទប្រកាន់ព្រះអង្គ និងព្រះសង្ឃដទៃទៀតថា ជាគ្រូមហាបក្ស ពេលនោះព្រះអង្គក៏បានរៀនសូត្រមកដល់ព្រះរាជណាមាត្រកម្ពុជានៅឆ្នាំ១៩៨៨ ដើម្បីជ្រកកោនស៊ីសេនក្តីសុខ អកុសលក្សត្រីសោកស្តាយកិច្ចការព្រឹត្តិការណ៍ប្រចាំនៅកម្ពុជា និងរដ្ឋអំណាចខ្មែរកាលពីអតីតកម្ពុជា ក៏បានចាប់ព្រះអង្គបញ្ជូនត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើត (កម្ពុជាក្រោម) ដាក់ពន្ធនាគារធ្វើទារុណកម្ម។

ចំណែកព្រះតេជគុណ ឆឹម សាខន បានធ្វើជាព្រះចៅអធិការវត្តភ្នំដ៏ទន់ទាបលើក្នុងខេត្តតាកែវនៃព្រះរាជណាមាត្រកម្ពុជាជ័យជំនះហើយ និងសង្ឃីមថាបានសេចក្តីសុខសាន្តល្អប្រសើរជាងព្រះគ្រូមហា ថាច់ សារី ព្រះអគុណនេត្រព្រះត្រពាំង ប៉ុន្តែទីបំផុតជីវិតព្រះសង្ឃទាំងពីរព្រះអង្គត្រូវបានយួនទៅទីក្រុងសៀមរាបសំរឹត្តិទី១ ហើយមករស់នៅប្រទេសកម្ពុជា ក៏ត្រូវបានអាជ្ញាធរខ្មែរចាប់បញ្ជូនទៅឱ្យយួនវិញដដែល ដូច្នេះជីវិតប្រជាពលរដ្ឋនិងព្រះសង្ឃខ្មែរកម្ពុជាក្រោមត្រូវបានបំបែកខ្លាំងពេកក្រៃ សម្រាប់ពាក្យស្នេហាខ្មែរថា មុនឆឹក្រុងដំឡើងលើខ្នា កិច្ចបំណុលព្រះសង្ឃខ្មែរកម្ពុជាក្រោមទាំងពីរព្រះអង្គខាងលើនេះឯង។



ព្រះគ្រូមហា ធម្មជេរនា ថាច់ សារី
ព្រះមេគណនេត្រព្រះត្រពាំង កម្ពុជាក្រោម



ព្រះតេជគុណ ឆឹម សាខន
ព្រះចៅអធិការវត្តភ្នំដ៏ទន់ទាបលើ ខេត្តតាកែវ កម្ពុជា

រាជការប្រយោជន៍ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីបង្កើនការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចជាតិ។

ព្រឹត្តិប្រទ័ពទី១៩